
Pionýr, z.s.-Pionýrská skupina Hrádek  

Hodnotící zpráva za rok 2023 na výročním zasedání Rady pionýrské skupiny 19.1.2024 

Vážení přátelé, dovolte mi, abych vás seznámila s průběhem činnosti naší pionýrské skupiny 
Hrádek během roku 2023.   

Ve spolku Pionýr pracujeme podle 7 ideálů, které se nám daří naplňovat.Připomeňme si je: 
Pravda –tu určitě hájíme při všech  jednáních, Poznání –stále se  učíme a vzděláváme 
,Přátelství-bez toho by se nám špatně pracovalo s dětmi i dospělými, Překonání – 
překonáváme překážky,jak u sebe tak u druhých  ve svém  okolí, Příroda – té se věnujeme 
v našem bydlišti, při letních aktivitách  i při veřejně prospěšné činnosti, Paměť – snažíme se 
uchovávat  naši činnost v kronikách, v archivu a průběžně v propagaci a čerpáme z historie 
naší i globální, Pomoc- za tu velmi děkuji např. vedoucím v Příkosicích, kdy pracují s oddílem 
za dlouhodobě nemocného  kamaráda, nebo členům vedení skupiny ,kteří pomohli mně /V. 
Vaskové/,když od konce léta dlouhodobě bojuji s nemocí . 

Základem naší práce byla pravidelná činnost jednotlivých oddílů 

V loňském roce na naší skupině pracovalo 14 oddílů a měli jsme 341 registrovaných členů: 

1.Čtylístek  Perlingerová K., Š. Šrajlová, A. Blechová, A. Procházková, L. 
Morochovičová, J. Morochovič 

 2.Liščata   Vasková I., Telekešová V., Kolář M., Šmolíková H. / M. Lukašík 

3.Mraveniště  Vasková V., Vasková Z., Černá L., Bartoš L., Procházka D. 

4.Dráčata  Cinertová M., Cinert R., Vaníčková V., Jedličková P., Majerová M., 
Šeflová Z., Mikuš L./ M. Jedlička 

6.Lvíčata   Monhartová V., Chytil M., Krákorová A., Kastner P., Chytilová A.  

7.Rybáři   Vaníček J., V. Šmatlák, M. Dolák, H. Strnadová, Bursík J.  

8.Karate   Soukup M., Hrdlička J.   

9.Klubíčko   Nová J., Lehečková M., /V. Vaníčková 

10.Klubko I.1 Klubko II. P. Zichová, M. Červená, Nová J., /V. Telekešová 

11. Task Force. Hubl E. , Dragoun J. +instruktoři  

12. Hasičáci   Štochl F., Mejtová L., Šoustarová K.  

13.Modeláři + Rukodělky Sýkora M., Lukeš V., Kebrle F. + Panušková Jana, Hůrková Soňa 

14.Notička  Kotrbová K., Kotrba D., Kosnarová E., Lišková M. /nově od září 2023/ 

 Vzhledem k tomu, že naše činnost je zaměřená především na děti, máme trochu nevýhodu 
proti škole, že k nám chodí „jen“ dobrovolně. To znamená , že v oddílech musíme mít 
kvalifikované vedoucí, kteří dokážou děti podchytit a nabídnout jim zajímavou náplň jejich 



volného času. A čím jsou děti starší, tím méně toho volna mají. A o to je to těžší. Musíme 
také pravidelně a dobře spolupracovat s jejich rodiči.  

Proto všem vedoucím a instruktorům děkuji za jejich dobrovolnou práci, kteří se věnují 
dobrovolnické práci s dětmi každý týden minimálně tři hodiny. Vedení skupiny opět všem 
poděkovalo 5.12.při Dnu dobrovolníků, zahráním v Českém rozhlase. 

                                                             

Jak skupina pracovala.    

Vedení pionýrské skupiny mělo 6 členů ve složení Vlasta Vasková, Mirka Mrázková, Monika 
Cinertová, Rosťa Cinert, Veronika Telekešová, Veronika Vaníčková. V krajské radě pracovaly 
Vlasta Vasková Monika Cinertová a Veronika Vaníčková, která byla především členkou 
výkonného výboru KRP. Všichni členové plnili své úkoly a podíleli se průběžně na činnosti 
naší pionýrské skupiny. 

Jednání VPS bylo 1x za měsíc a bylo rozšířené o jednání Rady PS.  

Výše jmenovaní, které kvalitně doplňují např.: Iva Vasková, Míra Kolář, Pepa Vaska, Jindra 
Kalivoda, Vašek Cinert, Láďa Mrázek, Zdenka Vasková, Petra Jedličková, Marek Jedlička, 
Miloš Chytil a Martin Lukašík, jsou hybateli jednotlivých a skupinových činností. A jsem ráda, 
že se do nich průběžně zapojují další vedoucí, instruktoři, ale i starší děti.  Jsou to např. 
Monika Majerová, Zuzka Šeflová, Markét Lišková, Lucka Černá, Lukáš Bartoš, Lojza Mikuš, 
David Procházka, Eliška Cinertová, Míša Kolářová, Kája Cinertová, Tonda Mikuš, Lukáš Kolář. 

Loňské jarní měsíce byly ve znamení mnoha akcí.  

 O pololetních prázdninách jsme opět zamířili s dětmi na akci Ledová Praha a koncert „děti 
dětem“. Bylo nás 50.  Přestože, je výlet celodenní a vracíme se z něj před půlnocí, jsou děti 
vždy maximálně spokojené a těší se na další ročník. 

Při jarních prázdninách se uskutečnil příměstský tábor, pod vedením Vlasty a Zdenky 
Vaskových.  Každý den 20 dětí chodilo na vycházky do okolí Hrádku nebo mělo rukodělnou 
činnost v DDM. 

Následovalo masopustní odpoledne v tělocvičně pod názvem“Vynášení basy“. Rej masek, 
soutěže a hry vyvrcholily vynesením basy, jako symbolu zimy. Basu vyprovodilo 80 účastníků. 
S pokřikem „zimo, zimo, jdi už spát, už si s tebou nechceme hrát!“ Program připravila Monika 
Cinertová se svými pomocníky. 

První březnová sobota byla věnována setkání pionýrských veteránů z našeho okresu, které 
již mnoho let zajišťují Zdenka a Vlasta Vaskovy. Je to jedna z možností, jak bývalé vedoucí 
udržovat s kontaktu s pionýrskou realitou.  Opět se nás sešlo 24 „pioveteránů“ 

Lektorský sbor ve složení V. Vasková, M. Cinertová, M. Mrázková, I. Vasková, V. Pátková, R. 
Koželoušek a Mirka Mrázková, za organizační pomoci Z. Vaskové, připravil dva kurzy, a to 
s jedním březnovým víkendem pro 32 IN/8 z Hrádku/ a se dvěma víkendy v dubnu, pro 10 
OV/4 z Hrádku/.  Před kurzy probíhalo samostudium a vypsání testu on line.  



Kurzy nemohly být uzavřeny dříve, než každý ještě následně poslal zpracovanou písemnou 
práci, kterou průběžně konzultoval s I. Vaskovou. Byly to především časově náročná akce, 
bez nároku na finanční odměnu a za její zdárné zvládnutí všem zúčastněným děkuji. 

Při velikonočních prázdninách jsme již třetím rokem uskutečnily pro děti pohybovou soutěž 
v okolí DDM, pod názvem „Cvičíme s králíkem Felixem“.  Za zvládnutí jsme účastníkům 
předali po prázdninách věcné odměny. Pro seniory z DPS a Harmonie Mirošov, jsme 
připravili velikonoční dárky, které je velmi potěšily.                                                      

V dubnu jsme se opět vrátili k zajištění krajského závodu Stezka u pionýrských chatek. Díky 
R. Cinertovi, který vše připravil po organizační stránce. Využil materiálů, od Vaška Lisého, 
kterému jsme závod věnovali jako memoriál.  Stanoviště obsadili frekventanti kurzu pro OV 
a zástupci oddílu Dráčata pod vedením M. Cinertové. 

V dubnu jsme zajistili společně s hasiči a májovníky , dovezení obecní májky. S dětmi jsme jí 
nazdobily a bohužel jí někdo přes noc poškodil. Druhý den se podařilo přivézt májku jinou. 
S dětmi jsme se podíleli na programu při vztyčování májky a při reji čarodějnic u hasičské 
zbrojnice. Bohužel k ránu se hlídačům nepodařilo májku uhlídat a vandalové opět májku 
poškodili.  Díky hasičům, našim vedoucím a májovníkům, byla opět přivezena jiná májka, 
která byla rychle opentlená, vztyčená a kralovala Hrádku do konce dubna. 

Začátkem května jsme uspořádali výstavu kronik v předsálím DK a opět jsme se zapojili ve 
spolupráci s městem, ZŠ a MŠ do   Dne proti rakovině, kdy jsme vybrali 19979,-Kč za prodej 
žlutých kvítků. Poděkování za prodej patří dětem z oddílu Mraveniště a spolupracovnicím 
z léčebny Janov a Harmonie Mirošov.  / p. Hejlová, Poustková, Mikušová/. 

Dva měsíce probíhaly nácviky a přípravy na znovu obnovené staročeské máje, které se dva 
roky nekonaly z důvodu kovidových opatření. Na nácvicích se nejvíce podíleli M. Cinertová, 
R. Cinert, R. Blecha a I. Vasková. 22.ročník měl veliký úspěch. Vše klaplo. Nakupující navštívili 
pionýrský jarmark před DK, tančilo 9 kruhů, hrály dvě kapely, pan s koňským potahem se do 
průvodu dostavil, i když už vlastně nejezdí po okolí, jen k nám.  Tato akce je zaměřená na 
starší kategorii nad patnáct, ale jsme rádi, že tančí i dva kruhy dětí.  Samotné máje jsou 
doplněné jarmarkem a večerní májovou veselicí. Všechny tyto aktivity mají v našem městě 
tradici a doufám, že v ní budeme stále pokračovat. Hlavní organizátorka je V. Vasková. 

Oslavu MDD připravily i naše odloučené oddíly v Hůrkách a Příkosicích. My se podílíme na 
organizaci „Putování z pohádky do pohádky“, kterou zajišťuje komise mládeže. V loňském 
roce nás zastupovaly M. Majerová a Z. Šeflová.  

Od února jsme intenzivně připravovali letní tábory. Bylo nutné obsadit v červenci dva běhy 
na základně u Spáleného mlýna a celé prázdniny na základně Bujesily. S různými problémy 
jsme se popasovali a letní činnost se uskutečnila bez problémů. A to doslova.  Musím 
připomenou, že táborům předcházeli brigády, které na Sp. mlýnu organizoval Rosťa Cinert a 
na Bujesilech Jindra Kalivoda, který zde zodpovědně vykonává celoročního správce základny. 
Opět se zde investovalo spousta volného času našich vedoucích, bez kterých by tábory 
nebyly. / I. běh – náročná organizace chodu tábora s menším počtem oddílů, velká pomoc V. 
Cinerta v kuchyni při I. a II. běhu, druhým rokem třídenní pobyt oddílu Klubko a Klubíčko 
s batolaty a maminkami, změny se zásobováním v Chrástu-obchod Vietnamců, II. běh spojení 
Rybářů Hrádek + Mirošov, a to přetrvává i letos a je to přínosem. TZ Bujesily byla obsazená 
celé léto a několikrát na podzim. Patří za to dík Jindrovi Kalivodovi, který základnu nejen 



spravuje ale i obsazuje.  V. Vasková, M. Cinertová, R. Cinert a V. Cinert st. celý červenec na 
základně, ostatní vedoucí podle běhů, ale pomáhají před a po táborech. / 

Táborů se celkem zúčastnilo 220 dětí a vedoucích. V červenci se uskutečnily se 2 běhy na TZ 
Spálený mlýn a v srpnu 1 běh na TZ Bujesily. Ovšem TZ Bujesily se nám podařilo obsadit na 
celé léto a částečně i a podzim, takže nám dobře sloužila. Všem organizátorům patří 
obrovský dík. Děkujeme i p. M. Sobotkové a M. Mrázkové za návštěvu na táborech a za 
předání odměn a pohárů dětem za naše město. Velký dík také patří zástupcům SDH Chrást, 
kteří nám zajišťují po celý červenec zásobování pitnou vodou se souhlasem zastupitelů 
Chrástu. Velký dík patří za zásobování po celý červenec Petru Kudielkovi a za podporu 
manželům Kaceřovským, kteří pomáhali novým vietnamským dodavatelům z Chrástu. 

Před létem se ještě někteří 6 vedoucí zúčastnilo referentských zkoušek pro řidiče na táboře. 

Zájmové oddíly, jako střelecký oddíl Task Force nás reprezentoval na republikovém setkání 
airsoftových oddílů. Odloučený oddíl Modeláři a Rukodělky v Příkosicích uspořádaly akce 
k zahájení školního roku, k MMD , drakiádu a turnaj ve stolním tenise . Rybáři uspořádali 
soutěž Zlatá udice , Karatisté  opět soutěžili o pohár  naší skupiny v kata a komité. 

Musím také vyzvednout oddíl Klubíčko, 16 let sdružuje maminky s dětmi do 3 let a druhým 
rokem oddíl Klubko, který na něj navazuje a sdružuje maminky a děti od 3 do 6 let. Zde je 
úžasná základna dětí, které u nás zůstávají po vstupu do školy.  

V Hrádku byla začátkem září tradiční masově navštívená akce „Dobrodružství na míru“u 
pionýrských chatek. Bylo nás téměř 150. Zde byl nábor do oddílů a spousta her, tvoření a 
pohoštění. Na programu se podíleli zástupci hasičů, Měst. policie, Kynologického klubu a 
Klubu historických vojsk.    Na skupinu se nám po třech letech vrátil odloučený oddíl Osečáci 
, kteří nám tím udělali radost.  Byl založen nový zájmový oddíl Notička, kde se vedoucí věnují 
dětem po hudební a taneční stránce. Zvládají i výuku na flétnu a kytaru.     

V září následovaly cyklistické závody, které děláme ve spolupráci s panem Babickým, 
prodejnou kol. 56 účastníků. Dopravní hřiště u MŠ nám při závodech slouží řadu let a 
potřebovalo by již opravu a nové herní prvky. Organizaci měl na starost R. Cinert. 

Naši zástupci se zúčastnili „dne otevřených dveří“ v Harmonii Mirošov pro seniory, kde 
prodávali naše výrobky /V.+Z. Vasková, L. Bartoš, L. Černá, M. Lišková, E. Cinertová, K. 
Cinertová/ 

Skupinová vedoucí V. Vasková proškolila 14 zájemců z jednotlivých oddílů z „pionýrského 
minima „ 

V říjnu mělo pěknou návštěvu ,84 dětí a organizátorů/   sportovní odpoledne v tělocvičně, 
kde byla nabídka závodění s dálkově řízenými auty a soutěžní stanoviště s různými 
pohybovými aktivitami. Hlavní rozhodčí byl Míra Kolář, na stanovištích byly starší děti 
z oddílu Mraveniště. 

Novinkou byl říjnový autobusový výlet do Brd a do Domu přírody U tří trubek ve Strašicích. 
Vedoucí byla M. Cinertová.  Zastoupila nemocnou V. Vaskovou, která akci připravila a moc se 
na ní těšila. Výletu se zúčastnilo 40 vedoucích, instruktorů a místních seniorů.  Opět jsme se 
propojili napříč věkovými kategoriemi. 



 

Koncem října byl „Svátek dýní“ u DDM.  Tímto názvem jsme nahradili halloween, je už 
součástí hrádeckého podzimu. Vše proběhlo především pod taktovkou Ivy Vaskové a Verči 
Telekešové.  S programem nám pomohli zástupci místních zahrádkářů, kteří již druhým 
rokem otevřeli moštárnu a děti pohostili moštem. Odměny předával pionýrský pes Tobík, 
tradičně u maxi svítící dýně. Účast byla přes 250 dětí, jejich doprovodu i občanů našeho 
města.  

Oddíl Mraveniště zastoupil celou naší pionýrskou skupinu v celostátní akci „72 hodin pro 
druhé“ a v akci „Brána pro druhé otevřená“.  Děti uklízely okolí pomníků v našem městě a 
postaraly se o jejich výzdobu.  Společně s Dráčaty uklízely les nad chatkami.  Děti 
z Mraveniště také plnily úkoly z environmetální výchovy např. na výletě v Železné Rudě. 

Svátek sv. Martina, kdy sice nepadal sníh, ale byla pořádná zima, jsme uskutečnili u našich 
kamarádů na „cvičáku“ v kynologickém klubu. To už byla předzvěst zimního času. Emotivní 
zážitek měly děti při příjezdu Martina na opravdovém koni, který jim přivezl dárky. Nadšení 
nebralo konce při ukázkách výcviku psů i při opékání špekáčků u ohně. Sešlo se nás 80. 

      

V listopadu jsme s dětmi připravovali vánoční dárky pro seniory a s vedoucími výrobky na 
zimní jarmark v Mirošově a Hrádku. S touto tématikou proběhlo několik rukodělných dílen 
pod patronací I. Vaskové a V. Telekešové.  

Poslední listopadový den byl „čertí průvod „dětí na dětské hřiště u přírodního kina, kde 
oddíly Liščata a Mraveniště připravily „andělskou stezku“ s nadílkou od Mikuláše.  Bylo 
připraveno i občerstvení na zahřátí dětí i vedoucích a rodičů. Venkovní večerní akce mají pro 
děti neopakovatelné kouzlo.  Mezi organizátory patřily I. Vasková, V. Vasková, Z. Vasková, P. 
Jedličková, M. Chytil a IN L. Bartoš, M. Lišková. Na tuto večerní akci přišlo přes 100 účastníků, 
jejich doprovodu a organizátorů. 

Ve všech oddílech probíhaly Mikulášské a vánoční nadílky a rozloučení se starým rokem.  

V adventním čase jsme již po šestnácté, vyhlásily ve spolupráci s městem, ZŠ a MŠ sbírku 
hygienických potřeb pro maminky s dětmi z azylového domu sv. Zdislavy v Plzni. Celkem 
jsme jim odevzdali 5 velkých pytlů. Našim občanům patří dík, že podporují charitu a do 
našich sbírek se zapojují.  

Oddíl Liščata a Mraveniště předaly v prosinci vánoční dárky seniorům v DPS v Hrádku a 
Harmonii v Mirošově. V Harmonii jsme se zúčastnily prodeje na vánočních trzích. Zajistily V. 
a Z. Vaskovy. P. Jedličková, M. Majerová, Z. Šeflová. 

20.prosince jsme se podíleli na tradiční akci“Vánoční čas už je tady zas“ v Hrádku se zpěvem 
koled společně s Českým rozhlasem, prodejem suvenýrů a ukončení výběru hygienických 
potřeb na charitu. Zpěv koled spoluorganizujeme s naším městem již 18 let. 

Letošní rok jsme uzavřeli symbolicky 31.12. u DDM, kde se mohli přijít naši občané 
občerstvit u táboráku a rozloučit se se starým rokem. Odpolední účast byla kolem 50 lidí. 

 



Celý rok probíhala propagace činnosti naší Pionýrské skupiny. Tuto oblast má na starost 
Vlasta Vasková. Zasílá upoutávky a články a fotografie do Rokycanského deníku, Mozaiky a 
Hrádeckých novin. Propagace je i na našich webových stránkách 
www.hradekurokycan.pionyr.cz a na fb Pionýrská skupina Hrádek. 

Veškerou práci oddílů a celé skupiny zaznamenává velmi pečlivě do kroniky Zdeňka 
Vasková, které za to patří veliký dík. 

Ve zprávě o hospodaření uslyšíte, co vše se nám na tomto poli podařilo. Hospodaření má 
na starost Mirka Mrázková. Této práci dává téměř veškerý svůj volný čas. Moc jí za to 
děkuji. 

Naše činnost je rozdělená na spolkovou a na veřejnou. Tyto činnosti se navzájem prolínají. 
A jsme rádi, že při ní můžeme spolupracovat se ZŠ a MŠ, komisí mládeže našeho města, 
domem kultury, knihovnou, školní jídelnou, s hasiči, rybáři, kynology, měst. policií, rodiči, 
Fandou Babickým, který má prodejnu kol a Petrem Kudielkou, který nás zásobuje na 
táborech. Na táborech probíhá spolupráce s obchodem v Chrástu a Bujesilech , na nejvyšší 
možné úrovni. Bezvadná je spolupráce s vedením obcí Příkosice, Bušovice a Chrást. 

V Hrádku máme díky vedení města, zajištěno zázemí pro naši činnost a můžeme pro ni i 
částečně čerpat městské dotace. Využíváme pionýrské chatky i klubovny v DDM. 
Nezanedbatelná je materielní pomoc jako, instalace nových sloupů na osvětlení příjezdové 
cesty k pionýrským chatkám, nebo zajištění pravidelného úklidu DDM apod.  

Velké poděkování patří paní starostce a místostarostce, že nám zachovávají přízeň!!! 
     

Ještě jednou všem bez rozdílu,  

děkuji za bezvadně zvládnutý uplynulý rok 2023  . 

 

     

Hrádek 19.1.2024      Vlasta Vasková 

                 statutární zástupce 

 


